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ObiecaÅ‚em, Å¼e zajmÄ™ siÄ™ sprawÄ… janowskiej paszy zanieczyszczonej antybiotykami
stosowanymi w przemysÅ‚owej hodowli kur. A przy okazji, muszÄ™ siÄ™ ustosunkowaÄ‡ do tekstu,
jaki siÄ™ ukazaÅ‚ na stronie internetowej &bdquo;Rzeczpospolitej&rdquo; w poniedziaÅ‚ek 4
kwietnia. ArtykuÅ‚ napisaÅ‚a Izabela Kacprzak, która jest chyba &bdquo;koleÅ¼ankÄ… po
fachu&rdquo;  red. Cezarego Gmyza. &bdquo;Po fachu&rdquo; pisania tekstów na zamówienie, pod
tezÄ™. A teza jest oczywista &ndash; zostaÅ‚a znaleziona przyczyna padania klaczy w Janowie
Podlaskim. Taki jest wydÅºwiÄ™k tzw. leadu tego artykuÅ‚u, który brzmi tak:W paszy podawanej
koniom w Janowie znaleziono antybiotyki uÅ¼ywane w przemysÅ‚owej hodowli drobiu. SÄ…
dla koni Å›miertelne.  Na czym polega trick? KaÅ¼de z powyÅ¼szych zdaÅ„ jest z osobna
prawdÄ…, choÄ‡ to drugie bliÅ¼sze prawdy byÅ‚oby, gdyby brzmiaÅ‚o: &bdquo;MogÄ… byÄ‡ dla
koni Å›miertelne&rdquo;. Jednak poÅ‚Ä…czenie ich w tym konkretnym przypadku jest juÅ¼ co
najmniej intencjonalne, jeÅ›li nie manipulacjÄ…. 

&bdquo;Rzeczpospolita&rdquo; w natarciuPrawdÄ… jest, Å¼e Instytut Weterynarii w PuÅ‚awach, na
zlecenie obecnego prezesa stadniny w Janowie, wykonaÅ‚ analizÄ™ próbek paszy dostarczonej im
z Janowa. Ich analiza wykazaÅ‚a, Å¼e w próbkach owsa znajdowaÅ‚y siÄ™ niedopuszczalne i
niebezpieczne dla koni antybiotyki, które dodaje siÄ™ do pasz dla kurczÄ…t rzeÅºnych. Jeden w 
bardzo wysokim stÄ™Å¼eniu (podkreÅ›lenie moje). KawaÅ‚ek dalej w artykule redaktor Kacprzak
jest taki oto fragment:W próbce owsa nr 2 odkryto Å›rodek o nazwie monenzyma (z grupy
kokcydiostatyków) w iloÅ›ci 0,43 mg na kilogram &ndash; to znacznie przekroczone dawki
stosowane u zwierzÄ…t rzeÅºnych. A jeszcze dalej, cytujÄ…c dra Macieja PrzewoÅºnego:- SÄ…
trujÄ…ce dla koni, mogÄ… prowadziÄ‡ do szybkiej i bolesnej Å›mierci. Prof. Marcin ÅšwitaÅ‚a
opisaÅ‚ przypadek jaki zdarzyÅ‚ siÄ™ w jednej ze stadni w Polsce. Przypadkowe zatrucie paszy
kokcydiostykami spowodowaÅ‚o Å›mierÄ‡ 25 koni - mówi &bdquo;Rzeczpospolitej. JeÅ›li wiÄ™c
ktoÅ›, kto nie ma szczegóÅ‚owej wiedzy na temat dziaÅ‚ania kokcydiostatyków na zdrowie koni,
przeczytaÅ‚ takÄ… piguÅ‚kÄ™ informacji, sprawa jest jasna. A przecieÅ¼ przeciÄ™tny czytelnik
takiej wiedzy mieÄ‡ nie moÅ¼e. Nawet ja, uwaÅ¼ajÄ…cy siÄ™ za koniarza, musiaÅ‚em najpierw
duÅ¼o poczytaÄ‡ i popytaÄ‡ siÄ™ mÄ…drzejszych od siebie fachowców, aby sobie wyrobiÄ‡
zdanie na temat tych informacji.MonenzynaA wiÄ™c po kolei, a wÅ‚aÅ›ciwie nie po kolei, bo od
koÅ„ca.Tak, kilkanaÅ›cie lat temu, bodajÅ¼e w dwie doby, padÅ‚o w jednej ze stadnin 25 koni. Tyle,
Å¼e one zatrute zostaÅ‚y salimonycynÄ… i wówczas faktycznie na skutek bÅ‚Ä™du ludzi z
mieszalni pasz antybiotyk ten znalazÅ‚ siÄ™ w karmie dla koni w &bdquo;bardzo wysokim
stÄ™Å¼eniu.&rdquo; No i Å¼aden z tych koni nie padÅ‚ z powodu skrÄ™tu jelit. A co do
stÄ™Å¼enia monenzymy stwierdzonej w owsie z Janowa &ndash; przypomnijmy - 0,43 mg na
kilogram &ndash; tÄ™ kwestiÄ™ wyjaÅ›niÅ‚ nastÄ™pnego dnia profesor Marcin ÅšwitaÅ‚a z
Katedry Biochemii, Farmakologii i Toksykologii Uniwersytetu Przyrodniczego we WrocÅ‚awiu, na
którego powoÅ‚ywaÅ‚a siÄ™ &bdquo;Rzeczpospolita&rdquo;. W Faktach TVN emitowanych we
wtorek (moÅ¼na je znaleÅºÄ‡ w internecie) powiedziaÅ‚, Å¼e przy takim stÄ™Å¼eniu koÅ„
musiaÅ‚by zjeÅ›Ä‡ co najmniej tonÄ™ tego owsa, aby antybiotyk ten staÅ‚ siÄ™ dla niego zabójczy. 
Aby zakoÅ„czyÄ‡ wÄ…tek monenzyny. Kilku lekarzy weterynarii zabraÅ‚o w tej sprawie gÅ‚os i
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wyjaÅ›niÅ‚o, Å¼e monenzyna moÅ¼e wywoÅ‚aÄ‡  u koni objawy zapalenia miÄ™Å›nia sercowego,
niewydolnoÅ›ci krÄ…Å¼enia, ataksjÄ™, biegunki, ale nie skrÄ™t jelit.  Poza tym, my koniarze,
wiemy, Å¼e gdyby coÅ› w paszy miaÅ‚o spowodowaÄ‡ Å›mierÄ‡ konia, to nie jednego, a wielu z tej
stajni, które dostaÅ‚y tÄ™ samÄ… paszÄ™. W kaÅ¼dym razie wiÄ™kszoÅ›Ä‡ koni musiaÅ‚aby
mieÄ‡ podobne objawy. Poza tym Amra miaÅ‚a przy boku Åºrebaka, który w tym wieku (kilka dni)
odÅ¼ywa siÄ™ tylko mlekiem matki, a wiÄ™c ewentualne toksyny, które rzekomo zabiÅ‚y jego
matkÄ™, musiaÅ‚yby zabiÄ‡ teÅ¼ jego (jako sÅ‚abszy organizm), albo mu takÅ¼e zaszkodziÄ‡. A
nic takiego nie miaÅ‚o miejsca.  ZresztÄ… dziÅ› (Å›roda 6 kwietnia) PolskÄ™ obiegÅ‚a oficjalna
informacja, Å¼e: Prokuratura OkrÄ™gowa w Lublinie poinformowaÅ‚a, Å¼e w paszy podawanej
koniom w Janowie Podlaskim wykryto antybiotyk szkodliwy dla tych zwierzÄ…t, ale znajdowaÅ‚
siÄ™ on w dozwolonej iloÅ›ci.ZÅ‚amanie unijnych wytycznychPodsumowujÄ…c &ndash; Panie
Ministrze, pudÅ‚o! To nie monenzyna doprowadziÅ‚a do Å›mierci Prerii czy Amry. Trzeba poczekaÄ‡
jeszcze na wyniki badaÅ„ histopatologicznych, ale na dziÅ› wyglÄ…da na to, Å¼e w przypadku Prerii
byÅ‚ to taki sam nieszczÄ™Å›liwy wypadek, jak w przypadku Pianissimy. W przypadku zaÅ› Amry,
niestety, bezsensowne woÅ¼enie jej tuÅ¼ przed wyÅºrebieniem do kliniki w Warszawie, a
nastÄ™pnie tuÅ¼ po wyÅºrebieniu z powrotem, w duÅ¼ym stopniu zwiÄ™kszyÅ‚o ryzyko skrÄ™tu
okrÄ™Å¼nicy (pisaÅ‚em o tym wiÄ™cej w tekÅ›cie pt. &bdquo;Jeszcze o Å›mierci Amry&rdquo;).
To ewidentny bÅ‚Ä…d nowego kierownictwa stadniny. To takÅ¼e zÅ‚amanie europejskiej dyrektywy
w sprawie transportu zwierzÄ…t.  Odpowiedni jej punkt stanowi, co nastÄ™puje: ZwierzÄ™ta
zranione lub wykazujÄ…ce sÅ‚aboÅ›Ä‡ fizjologicznÄ… lub patologiÄ™, nie bÄ™dÄ… uwaÅ¼ane za
zdolne do transportu, w szczególnoÅ›ci, jeÅ›li:c) sÄ… to ciÄ™Å¼arne samice bÄ™dÄ…ce w okresie
przekraczajÄ…cym 90% lub wiÄ™cej przewidywanego okresu ciÄ…Å¼y, lub sÄ… to samice, które
urodziÅ‚y w poprzednim tygodniu;d) sÄ… to nowo narodzone ssaki, u których rana po pÄ™powinie
nie zagoiÅ‚a siÄ™ jeszcze caÅ‚kowicie.Minister strzelaInterpretacja o &bdquo;bardzo wysokim
stÄ™Å¼eniu&rdquo; monenzyny zaprezentowana przez &bdquo;RzepÄ™&rdquo; byÅ‚a bardzo
pomocna Krzysztofowi Jurgielowi, który we wtorek rano zwoÅ‚aÅ‚a konferencjÄ™ prasowÄ… i
obwieÅ›ciÅ‚ dziennikarzom, Å¼e znaleziona juÅ¼ zostaÅ‚a przyczyna padniÄ™cia dwóch klaczy
naleÅ¼Ä…cych do Shirley Watts. SwojÄ… drogÄ… nie dziwiÄ™ siÄ™ ministrowi Jurgielowi.
Walczy wszak o swój polityczny Å¼ywot i musi za wszelkÄ… cenÄ™ udowodniÄ‡, Å¼e
przyczynÄ… wielkich problemów, jakie po &bdquo;dobrej zmianie&rdquo; dotknÄ™Å‚y stadninÄ™ w
Janowie, nie jest jego (i kierownictwa ANR) bÅ‚Ä™dna decyzja, a &bdquo;dziaÅ‚ania osób
trzecich&rdquo;. Z jednej strony trzyma siÄ™ tej wersji, jak pijany pÅ‚otu, a z drugiej zarzÄ…dzenie
&bdquo;Å›rodków naprawczych&rdquo;, czyli zapowiedÅº odwoÅ‚ania obecnego zarzÄ…du i
rozpisanie konkursu na nowy, jest ewidentnym dowodem przyznania siÄ™ do bÅ‚Ä™du. Niestety, za
jego kadencji Marek Trela nie bÄ™dzie mógÅ‚ wróciÄ‡ na swoje stanowisko. Minister Jurgiel nadal
bowiem strzela do niego z czego tylko siÄ™ da. Na konferencji prasowej wytoczyÅ‚ kolejne &ndash;
w jego mniemaniu &ndash; dziaÅ‚a. I tak: &bull; Dziennikarze zostali poinformowani (a dzieÅ„
póÅºniej przedrukowaÅ‚a to Rzeczpospolia&rdquo;), Å¼e latach 2010-2015 w Janowie Podlaskim
padÅ‚y 52 konie, z czego aÅ¼ 12 w ubiegÅ‚ym (czyli 2015 r.). No pierwszy rzut oka robi to
wraÅ¼enie (i o to chodzi!), ale policzmy. SzeÅ›Ä‡ lat i 52 konie daje to Å›redniÄ… mniej niÅ¼ 9 na
rok. JeÅ›li uwzglÄ™dnimy, Å¼e w tym &bdquo;wyjÄ…tkowym&rdquo; 2015 roku padÅ‚y ze
staroÅ›ci: 32-letnia Emerycha, 28-letnia Albigowa i 30-letni Ararat, to teÅ¼ wychodzi 9 koni (12
&ndash; 3 = 9). W stadninie, gdzie Å›redniorocznie jest ok. 470 koni, jest to odsetek normalny. 
&bull; PadÅ‚ zarzut, Å¼e  po Å›mierci Pianissimy prezes Trela nie zgÅ‚osiÅ‚ tego faktu do
prokuratury i Å¼e nie zostaÅ‚a przeprowadzona sekcje zwÅ‚ok, by wykryÄ‡
&bdquo;prawdziwÄ…&rdquo; przyczynÄ™ Å›mierci. Trudno o wiÄ™kszÄ… bzdurÄ™. Po
otworzeniu jamy ciaÅ‚a Pianissimy operujÄ…cy jÄ… lekarz miaÅ‚ przyczynÄ™ przed oczami -
stwierdziÅ‚ skrÄ™t okrÄ™Å¼nicy i rozlegÅ‚Ä… martwicÄ™. Wówczas zapadÅ‚a decyzja
(telefonicznie podjÄ…Å‚ jÄ… Marek Trela) o uÅ›pieniu klaczy. To co dopiero co uÅ›pionÄ… klacz
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naleÅ¼aÅ‚o jeszcze raz rozkroiÄ‡?  By szukaÄ‡ czego? &bull; Umowy dzierÅ¼awy czterech klaczy
naleÅ¼Ä…cych do Shirley Watts prezes Trela podpisaÅ‚ bÄ™dÄ…c na urlopie. No i co z tego? 
&bull; I wreszcie, Å¼e w czerwcu ubiegÅ‚ego roku lekarz weterynarii wskazaÅ‚ na jakÄ…Å›
chorobÄ™ Amry i jakoby zaleciÅ‚, aby jej nie kryÄ‡, a mimo tego zostaÅ‚a pokryta. Trudno siÄ™ do
tego odnieÅ›Ä‡, nie znajÄ…c szczegóÅ‚ów. A poznaÄ‡ ich w tej chwili nie moÅ¼na, gdyÅ¼
stadninowy lekarz weterynarii powiedziaÅ‚, Å¼e obecnie nie moÅ¼e udzielaÄ‡ informacji o tych
faktach, o które byÅ‚ pytany przez prokuratora. Ale zwracajÄ… uwagÄ™ daty. Jak wiadomo, Amra
urodziÅ‚a Åºrebaka 24 marca. Pokryta zatem musiaÅ‚a byÄ‡ ok. 24 kwietnia, najdalej na poczÄ…tku
maja. A rzekome zalecenie, aby jej nie kryÄ‡, zostaÅ‚o wydane w czerwcu! CoÅ› tu nie gra.Marek
Szewczyk 
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